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Besvarelse af spørgsmål nr. 1427 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1427 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 29. september 
2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DD) og Steffen 
Larsen (LA).  
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Spørgsmål nr. 1427 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren i forlængelse af samråd den 15. september 2023 
om genskabelse af de slettede sms-beskeder i minksagen, jf. 
REU alm. del - samrådsspørgsmål Q-T, oplyse, hvem der i 
Justitsministeriet blev orienteret om Forsvarsministeriets 
beslutning om ikke at stoppe overskrivningen af sensordatene, 
og i forlængelse heraf hvem der ikke fandt det forsvarligt at 
pålægge FE at stoppe overskrivningen af sensordataene? Hvis 
beslutningen blev truffet på embedsmandsniveau, er 
stillingsbetegnelsen tilstrækkelig.” 

 
Svar: 
 
Der henvises til Forsvarsministeriets besvarelse af 18. august 2023 af 
spørgsmål nr. 1070 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, hvoraf det bl.a. 
fremgår, at beslutningen om ikke at standse overskrivningen af sensordata 
blev truffet i Forsvarsministeriet. Da Justitsministeriet varetog en 
koordinerede rolle i forhold til genskabelse af beskeder, blev 
Justitsministeriet orienteret om overvejelserne om, hvorvidt den 
automatiske overskrivning af sensordata skulle stoppes, og ministeriet 
havde ikke bemærkninger til Forsvarsministeriets vurdering.  
 
Den nuværende regering er – ligesom tidligere regeringer – meget 
tilbageholdende med at oversende oplysninger om ministeriernes interne 
beslutningsprocesser til Folketinget, herunder oplysninger af den karakter 
nævnt i spørgsmålet.  
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